

全球農業科技與基因體科學碩士學位學程 (Global ATGS)

Master Program in Global Agriculture Technology and Genomic Science

就業市場選擇/畢業後的選擇 Post-graduation career options

I. 升學 Further Education:

碩士班畢業後繼續升學，攻讀博士學位。

Pursue further education by entering a doctoral program.

II. 就業 Employment:

- (1) 本碩士學位學程規劃將透過與相關國際研究組織或國際企業攜手合作，於在學期間提供學生多元的實習機會，或讓學生參與國際級的研究計畫，協助學生將專業知識與現場實務結合，拉高其學術視野及強化其國際競爭力，因此畢業學生未來的就業方向將可預期為高端市場。

This master's degree program is designed to collaborate with relevant international research organizations or global companies, providing students with diverse internship opportunities during their studies or allowing them to participate in international-level research projects. This approach helps students integrate professional knowledge with practical experience, broadening their academic perspectives and enhancing their international competitiveness. As a result, graduates can expect to pursue career opportunities in high-end markets.

如 For example：中央研究院(Academia Sinica)、農業試驗所 (Agricultural Experimental Institute)、國際水稻研究所 (International Rice Research Institute, IRRI)、亞蔬 - 世界蔬菜中心 (World Vegetable Center)、東南亞地區農業高等教育研究中心 (Southeast Asian Regional Center for Graduate Study and Research in Agriculture, SEARCA)、日本農業食品產業技術總和研究機構 (National Agriculture and Food Research Organization, NARO)、日本國立遺傳學研究所 (National Institute of Genetics)、法國國家農業技術研究院 (Institut National de la Recherche Agronomique, INRA)、泰國國家科學與發展委員會 (National Science and Technology Development Agency, NSTDA) 等。

- (2) 另一方面，相當多的畢業生在大學和研究機構擔任學術和研究職位。

On the other hand, a significant number of graduates hold academic and research positions at universities and research institutions.

- (3) 畢業生自主創業。

graduates starting their own businesses.

此外，畢業學生亦可選擇至私人企業，例如各大生技公司擔任創新人員。而政府亦在新南向計畫中，規劃加強在臺僑外生及新南向外國人才的就業媒合，提供優秀僑外畢業生留臺或返國工作機會，因此若再彼此配合，相信無論本地學生或國際學生於未來就業出路將更加多元。

Additionally, graduates may choose to work in private enterprises, such as major biotech companies, as innovative personnel. The government is also strengthening employment matching for overseas Chinese and foreign students in Taiwan under the New Southbound Policy, providing opportunities for outstanding overseas graduates to either stay in Taiwan or return to their home countries for work. With this collaboration, the employment prospects for both local and international students will become even more diverse in the future.